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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Mikor fognak törődni azokkal a családokkal, gyerekekkel, 
nyugdíjasokkal, akiknek a mindennapi megélhetés is gondot okoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Néhány olyan ténnyel szeretném kezdeni, amik mind KSH adatok vagy jogszabályok határozzák azt
meg.

Miniszter Úr, tudja, hogy

• hogy a családi pótlék, a gyes, a gyet és az anyasági támogatás utoljára 2008-ban 
emelkedett?! Tehát idén 14. éve változatlan!

• hogy 2010-ben még alig háromszoros volt a különbség a gyes és a gyed összege között, ma 
már több mint hatszoros?!

• hogy a szegénység mélységét jelző mutató több mint kétszeresére nőtt az elmúlt tíz évben? 
(2010: 18,2, 2019: 36,3)?!

• hogy a mélyszegénység a gyermekek körében ma jóval nagyobb, mint 2010-ben volt? Két és
félszeres a növekedés tíz év alatt (2010: 18,6, 2019: 47,6).

• hogy több, mint ötvenezer gyermektől vették el az elmúlt években a családi pótlékot?
• hogy a legszegényebbeknek járó szociális ellátás, a foglalkoztatást helyettesítő támogatás 

összege (22 800 forint) 2012 óta változatlan?!
• hogy az egyszülős családok szegénységi aránya 21,6%-ról 28,2%-ra nőtt két év alatt (2018-

ról 2020-ra)?!
• hogy a nyugdíjminimum összege 2008 óta 28 500 forint?!
• hogy a visegrádi országok közül nálunk a legnagyobb a jövedelemi egyenlőtlenség (a Gini 

koefficiens és az S80/S20 mutató is nálunk a legmagasabb a V4-ek között)?!
• hogy GDP arányosan 6%-kal kevesebb jut szociális kiadásokra, mint tíz évvel korábban? 



 
(2009: 22,7%; 2019: 16,6%)?!

Hiába fogja felsorolni, hogy milyen csodálatos családpolitikai intézkedései voltak a kormánynak,
ezek a számok magukért beszélnek. A 14 éves rekordon lévő infláció már a béremeléseket is elviszi,
nemhogy  azokat  az  ellátásokat,  amiket  nem  is  emeltek.  Ön  szerint  mire  elég  ma  egy  gyerek
nevelésénél 12 200 forint? Ne jöjjenek az adókedvezménnyel, az egygyerekesek és a három vagy
többgyermekesek  adókedvezménye  2011  óta  szintén  nem  változott.  Mit  segít  az  éhező
gyermekeken a nagycsaládosok autóvásárlási támogatása? Aki még a húszéves autóját sem tudja
megtankolni, azok sokra mennek ezzel is, de van, akinek bérletre sem futja, nemhogy autóra.

Most nagy kegyesen bejelentették, hogy emelik a szocialista kormányok által bevezetett és azóta
sem növelt babakötvény éves állami kiegészítését. De az induló összeg 2008 óta változatlan, azt
miért nem emelik duplájára?

Vagy mikor gondoltak Önök arra a többszázezer családra,  akinek többhavi közműtartozása van,
vagy azokra a tízezrekre, akik hajléktalanok vagy nincs rendes otthonuk? Rajtuk hogyan segít a
CSOK,  a  Babaváró?  Varga  Juditnak  segített,  bár  neki  talán  anélkül  is  ment  volna  a  nyaraló
felújítása, de az államtitkárának biztos. De mi van azokkal, akiknek nemhogy nyaralóra, de fűtött
otthonra sem telik, akik éheznek, akik fáznak? Tudják, hogy mai napig százak fagynak meg minden
télen? Legtöbben a fűtetlen lakásukban hűlnek ki.

Ja, hogy az a válaszuk, hogy jövőre (véletlenül a választások előtt) osztogatnak majd? És azután, és
addig? És akik nem kapnak akkor sem semmit, például a legszegényebbek? Ezekkel a választási
fogásokkal  az a  baj,  hogy a napi  anyagi  gondokon nem enyhítenek.  A mindennapi  megélhetést
kellene  biztosítani  minden  állampolgár  számára.  Ehelyett  a  kormány  csak  szavazatszerzésre
használja az államkasszát és a haverok zsebeinek kitömésére.

A legszebb az, amikor az adófizetők pénzén meghízott vállalkozók adományoznak a szegényeknek.
Legutóbb  Mészáros  Lőrinc,  szerelmetes  férj  és  jó  stróman  szíve  telt  meg  hatalmas  szeretettel,
amikor  50  millió  forint  összértékben  adományozott  szeretetcsomagot  a  rászorulóknak.  Idén  a
féldisznó helyett pulykát és csokoládét osztogatott az ország gázszerelője. Ennyi, 50 millió és tiszta
a lelkiismerete. De az is szép látvány, amikor Rétvári Bence adományokat oszt, mintha nem is a
szociális  ügyekért  felelős  minisztérium államtitkára  lenne.  Az se  zavarta,  hogy adományokat  a
gonosz  EU  támogatásából  adta,  de  legalább  adott.  Mondjuk  sokkal  jobb  lenne,  hogy
rendszerszerűen foglalkoznának a szegénység felszámolásával, valódi szociálpolitikával. Ha nem
csak a választások előtt törne ki Önökből a szavazatvásárlási szociális érzékenység.

Egyéb  időszakokban  még  néhány  ezer  családtól  is  sajnálják,  hogy  többet  kapjanak:  egy
Alkotmánybírósághoz  fordult  édesanya  története  alapján  kapott  figyelmet  az  a  probléma,  hogy
azoknak az anyáknak, akik egyébként jogosultak csecsemőgondozási díjra, de éppen nincs állásuk,
amikor szülnek, számukra nem a korábbi, tényleges keresetük alapján állapítják meg az ellátását,
hanem a minimálbér alapján. Sőt az Alkotmánybíróság lényegében azt mondta ki, hogy örüljön az
anya, hogy egyáltalán kap valamit. A kormány, kérdésemre válaszolva, egyetértett az AB-val, de
arra  már  nem  reagáltak,  hogy  esetleg  változtatnának  ezen  a  szabályon,  ami  egyébként  évente
néhány ezer családot érinthet. Tehát nem kerülne sokba a költségvetésnek, viszont az érintetteknek
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jelentős segítség lenne az a néhány tízezer forint a gyermek születése után.

De hát Lázár Jánostól tudjuk, hogy „akinek nincs semmije, az annyit is ér”. Úgy tűnik ez a kormány
mottója is. Mi ezzel szemben azt mondjuk, hogy

• duplájára kell emelni az alanyi jogon járó családi támogatásokat;
• fel kell zárkóztatni az alacsony nyugdíjakat és a svájci indexálás szerint kell emelni a 

nyugdíjakat;
• növelni kell a legszegényebbek juttatásait, mindenkinek biztosítani kell egy minimális 

megélhetési szintet;
• növelni kell a megfizethető önkormányzati bérlakások számát;
• fűtési szezonban ne lehessen kikapcsolni az alapvető közműveket;
• ne lehessen elhelyezés nélkül kilakoltatni a családokat;
• önerő nélküli lakásfelújítási programot kell indítani;
• a valóban rászoruló családok számára is elérhetővé kell kenni a CSOK-ot;
• létre kell hozni a Pályakezdő Otthonteremtési Támogatást;
• a kisebb rezsifogyasztók számára kedvezőbb sávos tarifarendszert kell bevezetni!

 

Mindezek miatt kérdezem:

• Mikor fognak törődni azokkal a családokkal, gyerekekkel, nyugdíjasokkal, akiknek a 
mindennapi megélhetés is gondot okoz?

 

Várom válaszát!

 

Budapest, 2021. december 9.

 

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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